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Zdarma

Vážení a milí Hlohovčané,
rok 2009 je téměř za námi. Jaký byl a co přinesl 
obci Hlohovec? Hodně pozitivního. Troufám si 
napsat, že obec  udělala za uplynulých dvanáct 
měsíců velký skok kupředu. Získala nemalé fi-
nanční prostředky a mohla se konečně naplno 
rozvinout rozsáhlejší investiční činnost.

Peníze však nepřitekly jen tak samy od 
sebe. Musel je někdo sehnat. Za většinou 
finančních injekcí jsou stovky hodin politické 
práce, kterou pro obec odvedl místostaros-
ta obce a předseda místního sdružení ODS 
JUDr. Pavel Kašník, jemuž bychom měli za 
finanční příliv v letošním roce, ale také v 
uplynulých třech letech tohoto volebního 
období, srdečně poděkovat. Jeho politická 
práce znamená pro obec potřebnou přízeň 
politiků na krajské, ale i nejvyšší úrovni, aby-
chom mohli postupně řešit skrytou i zjevnou 
modernizaci obecních budov a zařízení, aby-
chom mohli obec vybavovat potřebnou tech-
nikou, zabezpečovat v ní klidný a spokojený 
život, ale také plynulý rozvoj.

V letošním roce dokončíme výměnu oken 
a zateplení budovy základní školy, stavbu ví-
ceúčelového hřiště s umělou trávou, stavbu 
skladu a altánu pro dětské hry na školním 
dvoře, výměnu oken v kulturním domě, odka-
nalizování ulice K zámečku, kabelizaci tele-
fonních rozvodů v ulici Dědina, doplnění a ob-
novu odvodnění a chodníkových ploch v ulici 
Hlavní, Chalupky a Lednická, výstavbu oplo-
cení prostranství s herními prvky u kostela
a kompletní přípravu stavby sběrného dvora.  

Díky úspěšné účasti obce v soutěži Ves-
nice roku 2008 jsme letos mohli zcela nově 
obnovit chodník v ulici Dědina a Hlavní až po 
ulici Ke kostelu z velké části financované z 
dotací, ale také např. natočit v režii minister-
stva zemědělství filmovou prezentaci obce 
představenou na celostátní hospodářské 
výstavě Země živitelka. V roce 2009 jsme 
úspěšně zrealizovali zcela konkrétní inves-
tiční dílo v hodnotě 9,030.000 Kč za dotační 
finance. Obec takto mohla využít možností 
získávat peníze na potřebné vybavení a in-
ventář, např. na pořízení další moderní tech-
niky pro obecní úřad modernizací pracoviště 
Czech Point nebo pořízením břehového vy-
žínacího a mulčovacího stroje apod. 

Získáním dotací zůstaly obecní peníze na 
podporu dalších investic. Z obecního roz-

Slovo starostky

počtu tak mohlo být 
uvolněno půl milionu 
korun pro TJ Sokol, 
který za ně realizo-
val stavební práce ve 
sportovním areálu. 
Za peníze s obecního 
rozpočtu tak byla vy-
stavěna opěrná zeď
a objednána kom-
pletní výměna oken 
v budovách sporto-
vního areálu. Dále 
mohla být nákladem 
20 tisíc dovybavena 
a zprovozněna ordi-
nace praktického lé-
kaře, mohli jsme na-
koupit další vybavení 
do kulturního domu a 
investovat peníze do 
přípravy dalších pro-
jektů. 

Přestože i náš obe-
-cní rozpočet drama-
ticky zasáhl celostátní 
daňový propad zapří-
činěný celosvětovou 
hospodářskou krizí 
(do konce října cca 
1,025.000 Kč), naše 
ohlédnutí za rokem 
2009 nemusí být s tak 
velkým povzdechem. 
Udělali jsme kus po-
ctivé práce navzdory 
nepříznivým hospodář-
ským podmínkám a dál můžeme počítat s vý-
znamnou finanční rezervou pro velkoobjemové 
investiční akce v příštím roce, a to výstavbu 
sběrného dvora a dobudování inženýrských 
sítí v ulici K zámečku. 

V „krizovém“ roce 2009 pulzoval v Hlohovci 
i bohatý společenský a kulturní život, a to  díky 
značné podpoře obce a jejímu úsilí vytvářet 
pro spolkový, kulturní i sportovní život dobré 
podmínky. O to více mrzí dvakrát zničený pou-
tač, anonymní výpady proti návštěvám politi-
ků, kteří naši obec významně preferují před 
druhými a zabezpečují podporu její investiční 
činnosti a také výčitky, že obec některé spol-
ky a jedince dostatečně nepodporuje. Někteří 

zbabělí autoři by se 31. 12. 2009 měli pozorně 
podívat do zrcadla a hluboce se nad sebou 
zamyslet.  Jejich jednání je neomluvitelné
a v konečném důsledku poškozující každého 
občana obce. Troufám si věřit, že účelové roz-
šiřování informací o penězích, které do obce 
proudí samy a podobné velmi zasvěcené ko-
mentáře nenajdou v roce 2010 u trochu pře-
mýšlivých občanů úrodnou půdu. 

 Věřím, že každý poctivý Hlohovčan se 
bude snažit něco udělat pro ty ostatní nebo 
alespoň neparticipovat na práci druhých
a neničit jejich dílo.  K tomu nám všem v roce 
2010 přeji hodně zdraví, štěstí a elánu.

Jana Vlková, starostka obce 

Foto: František Havlík
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Průběh jednání:
k  bodu 1.   Kontrola plnění usnesení z přede-
šlých zasedání Zastupitelstva obce – Zastupitelé 
vzali na vědomí  zprávu starostky o plnění usnese-
ní z předešlých zasedání Zastupitelstva obce.

k  bodu 2.   Rozhodnutí R 05 198B o poskytnutí 
dotace na akci 21 TI Hlohovec, pozemky p.č. 1107 
– 1149, k.ú. Hlohovec, evidenční číslo ISPROFIN: 
1175130135 z podprogramu “Podpora výstavby 
technické infrastruktury” Ministerstva pro místní 
rozvoj pod č.j.: 27900/2009-78, poř. číslo dokumen-
tu: 2/2009 ve výši 1,050 mil. Kč.
Výsledek hlasování: 9 – 0 – 0.

k bodu 3.   Smlouva č. 486/2009/OŽP o po-
skytnutí účelové investiční finanční podpory
z rozpočtu Jihomoravského kraje (FŽP  JMK) ve 
formě dotace na zřízení nového sběrného dvora 
v obci Hlohovec dle projektu “Hlohovec – sběrný 
dvůr”, Milan Veselý 2007 ve výši 870.000 Kč.  Bez 
připomínek.
Výsledek hlasování: 9 – 0 – 0.

k bodu 4.   Nabídka prací od společnosti ALKA 
– JUDr. Pavel Kašník spojených s řešením odvodu 
dešťových vod v ulici Lednická, odvodu dešťových 
vod a zpevnění části komunikace  v ulici Hlavní 
(obchod pana Nejezchleby) a odvodu dešťových 
vod a zpevnění komunikace před bývalou hasič-
skou zbrojnicí. Řeší problémy odvodnění a nutnosti 
zpevnění některých chodníků a částí komunikací. 
Kromě situace v ulici Lednická, Hlavní a před bý-
valou hasičskou zbrojnicí upozornila také na stav 
chodníku v ulici Chalupky, kde je nutno rekonstru-
ovat bývalý chodník po stavbě vodovodu a vybudo-
vat část dalších chodníků, starostka předložila na 
každou ze staveb podrobnou kalkulaci  a vyzvala
k hlasování o schválení. JUDr. Pavel Kašník ozná-
mil, že nebude z důvodu střetu zájmu hlasovat.
Výsledek hlasování: 8 - 0 -1

k bodu 5. Nabídka řešení zakázky od společ-
nosti KOVO – Peter Kováč na výstavbu plůtku od-
dělujícího veřejné prostranství s herními prvky pro 
děti a vozovku v ulici Dolní konec (u ZŠ a kostela 
sv. Bartoloměje) – Záměrem je vybudovat plůtek 
oddělující veřejné prostranství s herními prvky pro 
děti a vozovku v ulici Dolní konec. Starostka před-
ložila kalkulaci na tuto stavbu ve výši 78.826 Kč 
včetně DPH. Navrhla, aby část prací byla vykonána 
svépomocí a stavba tak byla zlevněna.
 Na návrh pana Josefa Drobiliče bylo rozhodnuto, že 
celé dílo provede výše uvedená společnost včetně 
doprovodných prací za navrženou cenu. Obec tedy  
nebude nic dělat svépomocí. V rozpočtovém opatření 
sice zůstane původně  navržená částka 70.000 Kč, 
kdyby byly možné dohody s dodavatelem o slevách. 
Pokud bude cena podle původní kalkulace, dořeší 
dofinancování akce rozpočtové opatření provedené 
Radou obce. 
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 6.   Rozpočtové opatření č. 4 – Návrh 
rozpočtového opatření č. 4, o němž se po rozpravě 
hlasovalo  bez jakýchkoli úprav.
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 7.  Výběr uchazeče Okna Macek s.r.o., 
se sídlem: 696 03  Dubňany, Hodonínská 1624 dle 
zprávy   o posouzení a hodnocení nabídek na zho-
tovitele zakázky: “Výměna oken a vstupních stěn         
v Kulturním domě Hlohovec” podpořené finanční 
dotací z rozpočtu Jihomoravského kraje na základě 
smlouvy č. 1-161/2009-14 ve výši 300.000,- Kč.
Starostka seznámila přítomné s pořadím uchazečů 
a nabídkami na zakázku „Výměna oken a vstupních 
stěn v Kulturním domě Hlohovec“ sestavené na zá-
kladě zprávy o otvírání obálek. Pan Pavel Drobilič 
měl dotaz, zda se jedná o kompletní práce včetně 
zapravení. JUDr. Kašník ubezpečil, že v ceně jsou 
kompletní práce.  
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0
k bodu 8.   Výběr uchazeče Buildsteel s.r.o.,

se sídlem: 693 01 Hustopeče, Mírová 1098/4 
dle zprávy o posouzení a hodnocení nabídek na 
zhotovitele zakázky: “Hlohovec – sběrný dvůr”, 
akceptační číslo 08021944, podpořené dotací ze 
Státního fondu Životního prostředí ČR, prioritní osy 
4 – Zkvalitnění nakládání s odpady a odstraňování 
starých ekologických zátěží (FS), a to na podza-
kázku č. 1: stavební práce na stavebních objektech 
za nabídkovou cenu 10,963.397 Kč 
Starostka přítomné seznámila s pořadím uchazečů 
a nabídkami na zakázku „Hlohovec – sběrný dvůr“, 
akceptační číslo 08021944“, a to na podzakázku č. 
1: stavební práce na stavebních objektech. 
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 9.   Výběr uchazeče WAY Morava s.r.o., 
se sídlem: 779 00 Olomouc, Na Šibeníku 154 dle 
zprávy   o posouzení a hodnocení nabídek na zhoto-
vitele zakázky: “Hlohovec – sběrný dvůr”, akceptač-
ní číslo 08021944, podpořené dotací ze Státní-
ho fondu Životního prostředí ČR, prioritní osy 4 
– Zkvalitnění nakládání s odpady a odstraňování 
starých ekologických zátěží (FS), a to na podza-
kázku č. 2:  dodávka malého kolového nakladače 
za nabídkovou cenu 973.658 Kč. 
Starostka přítomné seznámila s pořadím uchazečů 
a nabídkami na zakázku „Hlohovec – sběrný dvůr“, 
akceptační  číslo 08021944“, a  to na podzakázku 
č. 2: dodávka malého kolového nakladače. Pan Pa-
vel Drobilič se dotázal, zda se posuzoval servis na 
tento nakladač. JUDr. Kašník
na tento dotaz odpověděl, že bohužel, toto nebylo 
kritériem výběru. 
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 10.   Výběr uchazeče Brasco Steel spol. 
s.r.o., se sídlem: 751 02  Troubky 900 dle zprávy                    
o posouzení a hodnocení nabídek na zhotovitele 
zakázky: “Hlohovec – sběrný dvůr”, akceptační čís-
lo 08021944, podpořené dotací ze Státního fondu 
Životního prostředí ČR, prioritní osy 4 – Zkvalitnění 
nakládání s odpady a odstraňování starých ekolo-
gických zátěží (FS), a to na podzakázku č. 3: do-
dávka kontejnerů a zbývajícího vybavení sběrného 
dvora za nabídkovou cenu 1,275.294 Kč.
Starostka přítomné seznámila s pořadím uchazečů 
a nabídkami na zakázku „Hlohovec – sběrný dvůr“, 
akceptační číslo 08021944“, a to na podzakázku 
č. 3: dodávka kontejnerů a zbývajícího vybavení 
sběrného dvora. 
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 11.  Zápis z dílčího přezkoumání hospo-
daření v roce 2009 - 
Zastupitelstvo vzalo tuto zprávu na vědomí.

k bodu 12. Revokace usnesení ZO č. 16 ze dne 
11.6. 2009, v bodu č. II/2 usnesení a schválení 
celoročního hospodaření Obce Hlohovec za rok 
2008 s výhradami. 
Starostka seznámila s chybným výrokem při schva-
lování celoročního hospodaření obce za rok 2008
a sdělila, že vzhledem k nálezu některých chyb 
bude nutné revokovat usnesení ze 16. zasedání 
ZO a nahradit je novým výrokem o uzavření celo-
ročního hospodaření výrokem s výhradami. Dala 
hlasovat  o zrušení usnesení ZO č. 16 v bodu č. II/2
a schválení celoročního hospodaření Obce Hloho-
vec za rok 2008 s výhradami.
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 13. Revokace usnesení ZO č. 17 ze dne 
6. 8. 2009, v bodu č. 15 usnesení a schválení 
měsíčních odměn místostarostů a neuvolně-
ných členů Rady obce a Zastupitelstva obce
v absolutních číslech od 1. října 2009.- 
Starostka seznámila s chybným výpočtem odměn 
místostarostů a neuvolněných členů Rady obce
a Zastupitelstva obce, z něhož se vycházelo při 
výpočtu odměn ve schválené vnitřní směrnici
č. 1/2009 v bodu č. 15 v rámci jednání 15. veřej-
ného zasedání Zastupitelstva obce. Vzhledem
k tomu, že odměny nedosahují maximální možné 
výše, navrhla Rada obce schválit výši odměn v ab-

solutních číslech pro pravidelné měsíční vyplácení, 
a to od 1. října 2009. Dále Rada obce navrhla čle-
nům komisí, kteří nejsou členy Zastupitelstva obce 
vyplácet odměny na základě smluv o provedení 
práce. Pro možné přijetí tohoto způsobu odměňo-
vání místostarostů, neuvolněných členů Rady obce 
a zastupitelstva a členů komisí, kteří nejsou členy 
ZO,  je nutno zrušit schválenou vnitřní směrnici č. 
1/2009 v bodu č. 15, usnesení č. 17. ze dne 6.8. 
2009 a schválit návrh výše pravidelných měsíčních 
odměn. Starostka obce vyzvala k hlasování o zru-
šení usnesení ZO č. 17 v bodu č. 15 a schválení 
výše odměn uvedených v návrhu, který je přiložen 
k tomuto zápisu,  k pravidelnému měsíčnímu vyplá-
cení, a to od 1. října 2009 včetně návrhu systému 
odměn formou smluv o provedení práce pro členy 
komisí, kteří nejsou členy ZO.
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 14.  Zpráva o činnosti kontrolního výbo-
ru od počátku volebního období a za 1. pololetí 
roku 2009 -  
Kontrolní výbor opět nepředložil zprávu o činnosti. 
Znovu se proto předseda výboru pan Karel Vlašic 
vyzývá k předložení zprávy na příštím jednání ZO.
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 15.   Záměr úplatného převodu nemovi-
tostí z vlastnictví obce Hlohovec, v k.ú. Hloho-
vec do vlastnictví jiných osob:
 a) pozemek PKN č. 1045/2 o výměře 2 m2, 
  zastavěná plocha, v ulici Za humnama,
  za cenu 40,- Kč/m2 
Výsledek hlasování: 9-0-0
    b)  pozemek PKN č. 794 o výměře 21 m2,
  zastavěná plocha, a pozemek  PKN č. 806 
  o výměře 124 m2, ostatní plocha v ulici
  Na kopci, za cenu 40, - Kč/m2

Výsledek hlasování: 9-0-0
   c) pozemek PKN č. 165/13 o výměře 1 m2, 
  zastavěná plocha, za cenu 40,- Kč/m2

Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 16. Úplatný převod nemovitostí z vlast-
nictví obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlast-
nictví jiných osob:
  a)  pozemek PKN č. 1773/221 o výměře 
248 m2, zahrada, pozemek PKN č. 1773/216                    
o výměře 82 m2, zahrada a pozemek PKN č. 
1773/217 o výměře 3 208 m2, zahrada na bře-
hu rybníka Nesyt do vlastnictví pana Jaromíra 
Navrátila st., bytem Hlohovec, Chalupky 103  
za cenu 86,- Kč/m2.  Smluvní cena odchylná od 
ceny schválené Zastupitelstvem v roce 1995 je 
zdůvodněna možným komerčním využitím po-
zemku.
Pan Jaromír Navrátil sdělil, že se nebude z důvodu 
možného střetu  zájmu hlasování účastnit.
Výsledek hlasování: 8 - 0 - 1

k bodu 17.  Schválení dodatku č. 4 ke zřizovací 
listině příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Hloho-
vec.
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 18.  Různé k projednání.
- JUDr. Pavel Kašník navrhl zastřešení mlátičky
v Dědině šindelovým přístřeškem.
- Starostka připomněla, že v příštím roce bude 440. 
výročí příchodu chorvatského obyvatelstva 
do Hlohovce, které bychom si měli připomenout 
kulturní akcí a položením  základního kamene  
na výstavbu pomníku. Je třeba se dohodnout, kdo 
bude akci pořádat a jak. Starostka byla pověřena 
podáním žádosti o dotaci na vybudování pomníku.
Výsledek hlasování: 9 - 0 - 0

k bodu 19.  Usnesení. Předseda návrhové komise 
přednesl celkové usnesení ze zasedání zastupitel-
stva obce, což je nedílná součást zápisu.

(Text byl z prostorových důvodů krácen)

Zápis z 19. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2006-2010, konaného dne 15. 10. 2009
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HLOHOVČANÉ UŽ POTŘETÍ POBAVILI SAMI SEBE 
„Úžasné. Něco takového jsme nikdy nevi-
děli, ani jsme o podobné akci neslyšeli.“ 
To byla reakce herců Národního divadla 
Brno Jana Grygara a Martina Slámy na 
třetí ročník soutěžně zábavného pořadu 
Lohovčané sami sobě. 

Když jsem je na tuto akci zval, tak jsem jim 
neřekl, že dostanou tak 15 minut času na své 
vystoupení. To by asi nepřijeli. Oni měli za 
to, že to bude na dvě hodiny, ale to nebylo 
možné. Náš program mimo výstavy trval více 
než dvě hodiny, a tak se museli spokojit s 15
minutami improvizace, což není snadné. 
Letošní třetí ročník byl všestranně úspěš-
ný. Je vidět, že v Hlohovci máme stále co 
ukázat a že se nemáme za co stydět. Jedno 
vystoupení bylo hezčí než druhé. Paní uči-
telky ukázaly, že i dnes se najdou pedagožky, 
které jako kdysi kantoři dělali kulturu v obci 
a byli hybnou pákou dění v obci. Hlohovec 
má štěstí, že dechovka Večerka je vybavena 
kvalitní aparaturou a letošní program měl 
štěstí na profesionální ozvučení s možnými 
zvukovými efekty, což dodalo programu na 
profesionalitě. Moc děkuji za bezplatné zvu-

čení. 
Když jsem si připra-
voval své „slovo“, tak 
jsem počítal s tím, že 
všem se to líbit ne-
bude. Ale tato akce 
byla v podstatě cha-
ritativní, a tak jsem 
považoval za nutné i 
potřebné o těchto vě-
cech mluvit. Na dob-
rovolném vstupném 
se vybralo 7.029 Kč. 
Náklady byly 3.066 
Kč a hlohovecké děti 
dostaly 4.023 Kč. 
Do této akce, tak jako 
do těch předešlých, 
bylo zapojeno asi 120 lidí. Všem patří velké 
poděkování. Ale těm, kteří tuto akci podpořili 
a dotovali, děkuji zvlášť. Byly to společnosti 
DIXI – Jan Kašník, Alka – JUDr. Pavel Kaš-
ník, FAŤA – Josef Grbavčic, KOVOMETAL 
– Radomil Bergauer, PEMEX – Otto Vaďura, 
RYBNÍKÁŘSTVÍ POHOŘELICE, Mysli-
vecké sdružení Hlohovec, Občanské sdruže-

ní HLOHOVČANÉ, 
hlohovečtí vinaři a 
kuchařky, dechová 
hudba VEČERKA a 
Pavel Kašník, Obec 
Hlohovec a starostka 
Jana Vlková.
Poděkovat chci i sou-
těžícím, jimž patří 
uznání za výborný 
výkon. Za dorostence 
soutěžili Marie Bar-
tošíková s Jiřím Dro-
biličem, za dospěláky 
Elena Jankovičová s 
Františkem Jankovi-
čem a za seniory Anna 
Červencová s Janem 

Štěpánkem. Soutěž vyhrál pan František 
Jankovič, který získal 1. cenu – jízdní kolo. 
Úcta a uznání patří také účinkujícím, mezi 
nimiž vynikli mistryně světa v krasojízdě na 
kole Martina Trnková-Štěpánková, sólista 
ve hře na trubku Tomáš Kašník, mažoretka 
Katuška Garčicová, děti ze ZŠ Hlohovec, 
hudební škola Hlohovec, pěvecký sbor žen, 
pěvecký sbor chasy, učitelky ZŠ a herci Ná-
rodního divadla Brno. Celou akci tradičně a 
zase velmi profesionálně moderovala paní 
Irena Drobiličová. 
Do akce byla zapojena různým způsobem celá 
řada dalších lidí. Před vlastním programem se 
uskutečnila výstava vinařských a včelařských 
potřeb, starožitností a uměleckých děl a dílek. 
Všem, kteří něco zapůjčili i těm, kteří před-
vedli kuchařské a cukrářské umění i těm, co 
dodali k ochutnávce koláče, patří také velké 
poděkování. Děkuji všem zúčastněným i di-
vákům co nejsrdečněji. Mým záměrem bylo 
odstartovat ten správný spolkový život v obci. 
Bylo by hezké, kdyby se našel někdo, kdo 
by  v podobných akcích pokračoval. Když se 
chce, tak to jde. Ještě jednou děkuji.       

František Radkovič
Na pódiu se vystřídalo několik desítek účinkujících a soutěžících.

Foto: Karel Čepera

V rámci třetího ročníku akce bylo připraveno nepřeberné množství 
koláčků a pečiva.                                               Foto: Karel Čepera 

Tříděním odpadu jste ušetřili
Závěr roku přináší konečnou bilanci hospodaření obce a plá-
ny na rok příští. Její součástí je také přehled nákladů na svoz, 
odvoz a uložení neseparovaného odpadu, jehož výsledek pak 
určuje, jakým podílem se na tomto finančním zatížení budou 
podílet sami občané.
Obec Hlohovec stejně jako řada dalších obcí má v letošním roce 
problémy s daňovým propadem, který se bude v příštím roce prav-
děpodobně ještě prohlubovat. Obec proto nemůže počítat s větším 
pokrytím nákladů za likvidaci odpadu za občany. Byli jsme zvědavi, 
jaká je loňská bilance odpadového hospodářství, z níž se bude 
vycházet při výpočtu ročního poplatku za svoz, odvoz a uložení 
odpadu v roce 2010. Byli jsme mile překvapeni. Zřejmě důsledněj-
ším tříděním odpadu občané dosáhli v roce 2008 snížení nákladů 
z 664.958 Kč (rok 2007) na 613.025 v roce 2008. Zatímco v roce 
2007 byly náklady na jednoho obyvatele 518 Kč. V roce 2008 je

to už 474 Kč. Přesto, že v roce 2008 muselo být z důvodu značného 
zvýšení nákladů přistoupeno k navýšení poplatku na jednoho oby-
vatele na 450 Kč, obec na základě skutečných nákladů na jednoho 
obyvatele doplácela dalších 68 Kč. Skutečné náklady vynaložené 
pro tento účel v roce 2008 ukazují, že obec nebude nucena zvy-
šovat poplatek za svoz, odvoz a uložení neseparovaného odpadu
a tento může zůstat ve výši loňské skutečnosti – tedy 450 Kč. Roční 
doplatek kolem 24 Kč na občana obecní rozpočet unese. Na tomto 
příkladu mohou občané vidět, že třídění odpadu se skutečně vypla-
tí i jim samotným, protože za kvalitně tříděný odpad obec získává 
prostředky, zatímco za svoz a uložení netříděného odpadu naopak 
platí nemalé částky a s ní i občané. 

Děkujeme Vám, že třídíte odpad a šetříte peníze obci i sobě.

Jana Vlková, starostka obce    
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Pálavský Děvín bojuje o titul 
nejkrásnější české hory
Patnáct vrcholů z celkem 12 pohoří soutěží v anketě o nejkrásnější horu

České republiky. Nechybí mezi nimi ani pálavský Děvín.

 „Děvín má zatím krásných 20 procent, ale na Lysou horu se zatím dívá velkým 
odstupem a na paty mu šlape Králický Sněžník. Pomůžete mu i vy svými hlasy?“ 
přimlouvá se za nejvyšší bod okresu Břeclav Jiří Matuška, vedoucí Správy CHKO 
Pálava v Mikulově. 
Děvín je s nadmořskou výškou 555 metrů nejvyšším vrcholem Mikulovské vr-
choviny, jejíž nejvyšší partie jsou veřejnosti známy jako Pavlovské vrchy či Pá-
lava. Vápencový Děvín je vynikajícím rozhledovým bodem, avšak díky existenci 
vysílače na jeho vrcholu není legálně přístupný.
 „Česko nemá ani tak vysoké, ani tak monumentální hory jako Slovensko. Pře-
sto se tu dá nalézt spousta krásných vrchů a vršíčků, pohled na něž pohladí po 
duši každého člověka majícího vztah k horám a k přírodě vůbec. Například skalní 
vrcholy v nitrech pískovcových skalních měst jsou skutečnými unikáty nejen naší 
země, nýbrž v celoevropském měřítku,“ píše se na http://www.treking.cz/archiv/

nejkrasnejsi-vrcholy-ceske-republiky-anketa.htm, kde se 
můžete zapojit do hlasování. 

Tam najdete patnáct ze 30 vrcholů, které se utkají
o titul nejkrásnější české hory, o nichž můžete hlasovat již 
nyní. Nominace zbývajících 15 vrcholů je na turistech a mi-
lovnících kopců. Na uvedenou adresu můžete zasílat tipy 
hor, kopců či návrší, o nichž jste přesvědčeni, že by ve druhé z anket
o nejkrásnější vrcholy rozhodně neměly chybět. Na nominace máte 
čas do konce roku. Pak bude vybráno 15 nejčastěji nominovaných 
vrcholů a bude spuštěna druhá polovina ankety, která bude probí-
hat do 15. února 2010. Po tomto datu bude vybráno z každé ankety 
pět vrcholů s nejvyšším počtem hlasů a spuštěna druhá fáze hla-
sování. Ta bude ukončena 30. dubna. výsledky budou vyhlášeny
5. května 2010.                                                                        (špo)   

Děvín je opravdu krásný, co říkáte?
Foto: archiv 

P R V N Í   Z E M Ě Ř I C K Á  a.s., Komenského 213, 691 45 Podivín

-  geodetické práce -  geografické informační systémy
-  pozemkové úpravy -  geometrické plány a vytyčení pozemků

telefon/fax: 519345700      e-mail: skrecek@prvni-zeme.cz
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Lesní mše pod širým nebem u kaple sv. Huberta, patrona lovců

a myslivců, láká rok od roku stále více návštěvníků.

 Sv. Hubert žil na přelomu 7. a 8. století ve šlechtické rodině
v Akvitánii, tedy v jihozápadní Francii u Atlantiku, a jeho největší 
zálibou byly hony. Když se mu zjevil jelen s křížem mezi parohy, 
rozhodl se stát knězem. Žil jako poustevník a později se stal bis-
kupem. V neděli 8. listopadu davy věřících i nevěřících neodradila
od uctění jeho památky ani zatažená obloha a déšť, který začal těsně 
před začátkem mše.
 Programu vévodilo vystoupení mužského sboru z Charvátské 
Nové Vsi a trubačů, k vidění byl sv. Hubert na koni se svou druži-
nou, myslivci s ukázkou ulovené zvěře, lovečtí psi a sokolníci. Mši 
sloužil břeclavský farář Josef Ondráček.
Zájemci o DVD s této události, které stojí 200 Kč za kus, mohou 

svůj zájem ohlásit na obecním úřadě.    

                (špo)

Deštivé počasí lidi naštěstí neodradilo.         Foto: Zuzana Nešporová

Jako vždycky přijel i svatý Hubert na koni.     Foto: Zuzana Nešporová

O hudební program se kromě trubačů postarali mužáci z Char-
vátské Nové Vsi pod vedením Františka Macinky.   

Foto: Zuzana NešporováStejně jako vloni nechyběl trofejní jelen.    Foto: Zuzana Nešporová

Svatohubertské mši pod širým 
nebem nepřálo počasí



Je tady zas, ten vánoční čas...
Ani jsme se nenadáli a tři měsíce školního roku jsou za námi. 
I ti nejmenší se již adaptovali  na nové prostředí, a tak jsme se 
mohli s chutí vrhnout do předvánočních příprav.

Atmosféru jsme si navodili společnou akcí mateřské školy 
s rodiči. Celé dopoledne jsme vyráběli adventní věnce, svícny 
a další dekorace, kterými jsme vyzdobili interiér školky. Byly 
jsme mile překvapeny originálními nápady maminek, které se 
sešly v hojném počtu. Tímto všem děkujeme za příjemně strá-
vené dopoledne a těšíme se na další společné akce.

První z nich bude vánoční besídka, na kterou již děti pilně 
nacvičují koledy a říkanky. Vánoční atmosféru také umocňuje 
výzdoba v oknech a rozsvícený vánoční strom před naší budo-
vou. Jak se zdá, Vánoce už jsou opravdu za dveřmi. Užijme si 
je všichni ve zdraví, lásce a pohodě.

Učitelky Mateřské školy Hlohovec

N A Š A   D Ě D I N A • 6 

Do sjednocené Evropy z Hlohovce
vzlétlo devadesát devět balonků

Devětadevadesát balonků se vzneslo v pondělí 9. lis-
topadu odpoledne nad Hlohovec. Každý z nich nesl 
kartičku se jménem žáka a adresou školy.
     Mezinárodní projekt s názvem Balonky bez hranic při-
šel Hlohoveckým víc než vhod. „Komunikace mezi lidmi 
a otevřené partnerství je jednou z priorit našeho školního 
vzdělávacího programu a naše škola si letos za motto své 
činnosti  zvolila Vzhůru ke hvězdám. Zdálo se nám proto vel-
mi vhodné zapojit se do tohoto projektu, který má hodnotný

Ze školy a školičky

a symbolický přesah,“ uvedla 
ředitelka školy Hana Sítková.
    Hlohovecká základní ško-
la se tak zařadila po bok 
dalších 39 evropských škol. 
Projekt byl symbolickou ce-
loevropskou akcí na počest 
oslav dvaceti let od pádu 
Železné opony a sjednocení 
Evropy. „Přihlásili jsme se 
jako první škola, reprezen-
tujeme tedy jako jediní Čes-
kou republiku, což je pro nás 
velká čest a příležitost dát
o sobě vědět. Každý balonek 
je opatřen kartičkou se jmé-
nem žáka a adresou školy 
a stane se symbolem  cest 
za hranice naší země, do 
neznámých krajin, vstříc no-
vým přátelstvím a spolupráci
s jinými školami v Evropě,“ 
dodala ředitelka. 
    Padesáti pěti žákům hlo-
hovecké základní školy přišly
99 balonků pomoci vypustit 
děti z mateřské školky i ab-
solventi.                      

(špo)
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Ze školy a školičky

CENA FAIR PLAY
MATEŘSKÉ ŠKOLY 

2009
Příběh nominované Barbory Remeňo-
vé, ročník narození 2003
Po několika dnech krásného poča-
sí, kdy jsme již začali odkládat teplé 
oblečení, jsme se s dětmi z mateř-
ské školy vypravili na vycházku. 

Některé děti přišly ráno do škol-
ky oblečeny více, některé již méně. 
Droboučká, čtyřletá Terezka patřila k 
těm druhým. Během pobytu venku se 
ranní teplé počasí začalo náhle měnit, 
začalo se ochlazovat a já jsem se roz-
hodla  pro návrat zpět do školky. 

Cestou se však malá Terezka roz-
třásla zimou. Než tuto situaci stačila 
vyřešit paní učitelka, přiběhla k Te-
rezce předškolačka Barunka, sundala 
si svoji vestu, kterou měla oblečenou 
ještě na teplém svetru a zimou tře-

soucí se holčičce
ji sama oblékla.

Tuto Barunčinu 
pozornost oceni-
la jak Terezka, tak 
všechny děti ze třídy. 
Děti si uvědomily, 
že někdy stačí málo
k tomu, abychom 
pomohli jinému z ne-
snází. Jen je potře-
ba vidět, co se děje 
kolem nás a nebýt k 
sobě lhostejní a ne-
teční.

Škola a školka slaví další úspěchy
 Základní škola a Mateřská škola Hlohovec opět získaly dva 
velké úspěchy v celostátních soutěžích.  
 Školáci ze základní školy získali již druhým rokem 1. místo v sou-
těži Dětský čin roku v kategorii Dobrý nápad. Jejich příspěvek, který 
do této soutěže poslala Pavla Kurková, obsahoval návod, jak vylepšit 
vztahy dívek a chlapců ve 3. třídě, kde docházelo k častým hádkám 
a malým soubojům. Hra na gentlemany a kavalíry se ujala a rázem 
došlo k proměně chování dětí k sobě navzájem. 
 Rekordního 5. ročníku soutěže Dětský čin roku se účastnilo více 
než 14.000 dětí z celé České republiky a náš příspěvek byl jedním 
ze 608 zaslaných příběhů o dobrém skutku nebo činu. Je vidět,
že o dobré nápady není v naší škole nouze a že je dovedou ocenit 
i jiní. Slavnostní předávání cen se konalo 1. prosince v Brožíkově 
síni na Staroměstské radnici v Praze za účasti mnoha populárních 
osobností a sponzorů.  Škola získala za své vítězství šek v hodnotě 
10.000 Kč na učební pomůcky.
 Dětem z mateřské školy se podařilo vyhrát v podobné soutěži
s názvem Férová mateřská škola. Díky Barunce Remeňové, která se 
letos na jaře na vycházce zachovala opravdu lidsky ke své mladší ka-
marádce Terezce, jsme získali další prvenství. Oba úspěchy svědčí
o tom, že pěstování hezkých vztahů mezi dětmi je naší prioritou ne-
jen v teorii školních vzdělávacích programů, ale také ve skutečnosti. 

Hana Sítková, ředitelka školy
Hlohovecké děti s patronem soutěže, módním návrhářem Josefem 
Klírem a šekem na 10 tisíc korun.       Foto: archiv školy 

GENTLEMAN TŘÍDY ANEB

JAK JSME VYZRÁLY NA NAŠE DIVOCHY

Pavla Kurková, 8 let 

V naší krásné školičce se to dobrými 

nápady jen hemží, proto nebylo vůbec 

snadné vybrat jeden, o kterém bych 

vám chtěla napsat. Ale přece se našel. 

Možná se stane inspirací i pro jiné třídní 

kolektivy. Kdo ví?

Jsme třída jako každá jiná. Žádní sva-

touškové, spíše občas malí rarášci. Pošťu-

chování a škádlení, obzvláště mezi dívčí

a chlapeckou částí třídy, je na denním po-

řádku. Když už se zdálo, že chlapci získá-

vají převahu, vyhlásily jsme jim my, dívky,

dívčí válku. A to teprve byla mela! Jenže 

nemohla dopadnout jinak než slzavým 

údolím. Po velmi přísném pokárání od naší 

paní učitelky jsme se rozhodly, že s tím 

musíme konečně něco udělat. Ale jak na 

ty naše „borce“ vyzrát? Silou to asi nepů-

jde, tak co to zkusit po dobrém? A nápad 

byl na světě! Vyhlásily jsme ve třídě soutěž

o nejlepšího GENTLEMANA třídy.

A světe div se! Soutěživost a bojovnost, 

v tom dobrém slova smyslu, mezi našimi 

„pány“ zvítězily a oni se opravdu během 

jedné noci proměnili ve skutečné kavalíry. 

Ráno nám sundávali židličky, připravovali 

pomůcky na vyučování, poponášeli aktov-

ky, a dokonce s námi děvčaty mluvili velmi 

zdvořile a mile. Rázem se z nás stala nej-

vzornější třída naší školy. Aby ale pánové 

nebyli zklamáni, že vše dělají marně, my 

dívky jsme jejich snahu pořádně ocenily. 

Nejenže jsme jim jejich snažení oplácely 

krásnými úsměvy, ale na závěr týdenního 

klání jsme vyhlásily i celkového vítěze. Ten 

od nás obdržel medaili s označením GEN-

TLEMAN TŘÍDY, kterou jsem s maminkou 

upekla z perníku. Ostatní snaživci dostali 

jako cenu útěchy aspoň perníkové srdíčko.

Jen doufám, že gentlemanské chování na-

šich chlapců neskončí tak brzy, jako skon-

čily perníčky v jejich žaludcích.
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CHODNÍKOVÝ ZÁKON OBCÍM ZVÝŠÍ NÁKLADY NA ZIMNÍ ÚKLID

Klasická zima s pravidelnou nadílkou sněhu by mohla zamávat 
nejedním obecním rozpočtem, ten hlohovecký nevyjímaje. Ná-
klady na zimní údržbu chodníků může až o polovinu zvednout 
tzv. chodníkový zákon.

„Je to logičtější z hlediska vlastníka pozemku. Vyžadovat po uži-
vateli prostranství, aby nesl odpovědnost za jeho vlastníka, je nesmy-
sl. V tomto ohledu je nutné se zákonodárci souhlasit. Problém nastá-
vá v souvislostech s provedením tzv. chodníkové novely. Kalamitní 
situace v zimě nemůže zvládat sebepřipravenější vlastník, protože 
kilometry chodníků v extrémně krátké době uklidit nelze. Musí spolé-
hat na ohleduplnost majitelů přilehlých nemovitostí, což je v dnešní 
době velmi nejisté. Pojištění proti škodám vzniklým v důsledku velmi 
špatné proveditelnosti zákona, se zdá jediným rozumným východis-
kem. Otázkou pak zůstává financování této změny zákona. V každém 
případě představuje nové finanční nároky. Obce s malými rozpočty 
tak mají ještě vyšší dilema, než měly. Jakou část rozpočtu investovat 
do údržby a jakou část do rozvoje obce? Když se obcím nakládá stále 
větší míra odpovědnosti, nemělo by se zapomínat na finanční zdro-
je,“ uvedla hlohovecká starostka Jana Vlková.

Podle něj za úklid chodníků zodpovídá město, obec či městská 
část a ne majitel přilehlého domu, jako tomu bylo doposud. Většině 
měst a obcí tak na údržbu přibudou kilometry chodníků, které dříve 
uklízeli občané. 

Není divu, že starostové si lámou hlavy, jak se s „chodníkovým“ 
zákonem, který jim ukládá postarat se o schůdnost pěších cest, 
vypořádat. Odhadují, že zimní úklid jim z rozpočtů odčerpá o 20 
- 50% více peněz než vloni. Náklady obcím navýší nejen vyšší spo-
třeba posypových materiálů, popřípadě nákup nářadí či techniky, 
ale i platy nových pracovníků, které bude třeba na úklid chodníků 
přijmout. Takto vynaložené peníze pak mohou chybět jinde.

„Uvidíme, jak zima dopadne. Jsme nejvýše položená obec okre-
su a sníh se u nás drží dlouho. Při nedávné kalamitě u nás sice 

nenasněžilo, ale vločky už poletovaly. Peníze vynaložené na údržbu 
chodníků by nám mohly chybět na jejich opravy,“ uvedl klentnický 
starosta Roman Koprivňanský. Stejný pocit mají i v Břeclavi. „Tyto 
prostředky by mohly být použity např. pro činnost domova pro se-
niory, školská zařízení nebo údržbu zeleně,“ konstatovala Terezie 
Lvová, starostka Valtic. 

Chodníkový zákon nepřímo ohrozí i zdraví lidí. Pokud si občané 
a majitelé nemovitostí nebudou před svými domy uklízet jako do-
posud, budou to města a obce jen těžko stíhat. A může přibýt úrazů. 
Zákonitě tak budou ulice a uličky, kde se uklízet nebude. Nebude na 
to čas, prostředky, technika ani lidé. Výjimkou nejsou ani spekula-
ce, které hraničí s hazardováním se zdravím lidí. Někteří starostové 
se dali slyšet, naštěstí nebyli z našeho okresu, že je výhodnější platit 
odškodnění za úrazy, které si chodci způsobí na neuklizených chod-
nících než vysoké pojistky.

„Máme pojištění odpovědnosti za škodu způsobenou třetím oso-
bám, které by mělo krýt i případné náhrady škody vzniklé v důsledku 
neschůdnosti chodníků. Samozřejmě se budeme snažit, aby k tako-
vým extrémním situacím nedošlo,“ uvedla velkobílovická starostka 
Marie Vlková. Řádně pojištěno na živel a odpovědnost je i město 
Břeclav.  „Ještě prověříme, jaký druh pojištění pokryje co největší 
rozsah – úrazy, trvalé následky, výši pojistného plnění apod. a jaká 
bude výše naší spoluúčasti při plnění pojistné události,“ sdělila sta-
rostka Valtic Terezie Lvová.

Z pochopitelných důvodů městům a obcím více vyhovoval před-
chozí stav. Jakmile nasněžilo, chopili se lidé lopat a košťat a sníh 
odhrnuli. Bylo to určitě  rychlejší a efektivnější než nyní. Starosto-
vé přiznávají, že práci tolika lidí nebudou schopni účinně nahradit. 
Udělají však prý pro to maximum a současně doufají, že si občané 
budou svými domy uklízet tak, jak tomu bylo zvykem dříve.

Zuzana Nešporová 

STAROSTKA SOUTĚŽILA O TITUL, PRÉMII  A ŽEZLO
Mezi 220 starosty a starostkami z celého Česka, kteří se utkali o titul Starosta 

roku, byla i čtveřice z okresu Břeclav včetně hlohovecké starostky Jany Vlkové. 

Ačkoliv ani ona, ani její kolegové na titul nedosáhli, mohou být spokojeni, že do-

stali důvěru obyvatel svých obcí. 
Vedle starostky Anny Bradávkové z Kostic a jejich kolegů Mi-
chala Vaga z Jevišovky a Petra  Slezáka z Němčiček byla čtvrtou 
účastnicí právě starostka Hlohovce Jana Vlková. Všichni měli 
šanci získat pro svou obec prémii 100 tisíc korun a rychtářské 
právo – žezlo, které kdysi sloužilo jako odznak rychtářské moci. 
é v listopadu. 
Soutěž vyhlásila Poštovní spořitelna a Nadace VIA. „Počet do-
šlých nominací nás mile překvapil. Je příjemné vědět, že v toli-
ka obcích si občané váží svého starosty či starostky natolik, že 
jim nebylo zatěžko vyplnit přihlášku a získat potřebné podpisy,“ 
zaznělo od ředitele péče o klienta Poštovní spořitelny Martina 
Kováře.
 „Hlavním důvodem mé radosti z nominace bylo ocenění práce 
vedení obce, protože za dobrými výsledky je systematická neleh-
ká práce více lidí. Vítala jsem tuto nominaci i proto, že mohla 
obci přinést vyšší prestiž i finanční efekt pro její další rozvoj. 
Nominace svědčila i o tom, že se někteří občané opravdu zají-
mají o dění v Hlohovci a to nejen tím, že se vzájemně pomlouva-
jí, debatují v hospodách o tom, co kdo udělal špatně,  hořekují, 
proč co nejde nebo plánují bourání poutačů. Těší mě, že někteří 

jsou schopni se aktivně zapojovat ve prospěch rozvoje komunity
a nenechávají věci kolem sebe pouze plynout. V případě dob-
rého výsledku  by byl tento titul zasloužen nejen mou prací, ale 
velkým objemem práce místostarosty Pavla Kašníka, který se 
zasloužil mimo jiné o získání většiny dotací a má lví podíl má 
zdárném průběhu investičních akcí i obohacení společenského
a kulturního života v obci díky jím managované dechové hudby 
Večerka. Poděkovat je třeba také občanům, kteří dokázali rozhý-
bat společenských život, a to ať sami, nebo v různých spolcích, 
jako např. režisér, scénarista, dramaturg a producent nového po-
řadu Hlohovčané sami sobě v jedné osobě František Radkovič, 
který propaguje obec i prostřednictvím kynologie. Ocenit je tře-
ba např. aktivitu místního mysliveckého sdružení, které obohati-
lo kulturní kalendář hned o dvě zcela nové a velmi zdařilé akce 
atd. Přirozeně, stále existují rezervy, ale díky existenci tahounů, 
kteří se neohlížejí na svůj volný čas a na to, aby náhodou svou 
aktivitou neprospěli také někomu jinému, se v Hlohovci udělal 
velký skok dopředu, a za to by měli být ti aktivní oceněni,“ ko-
mentovala svou nominaci hlohovecká starostka Jana Vlková.

Zuzana Nešporová



NAPSALI JSTE NÁM... 
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Vážení spoluobčané,
doba je zlá a kdekdo nadává na kdeco, krize ne a ne odejít. 

Ovšem jsou věci pěkné, které většina lidí nevidí jednak, že se 
jich netýkají a tudíž jim nevěnují pozornost, nebo je prostě be-
rou jako samozřejmost.

Naše dcera posledním dnem měsíce června ukonči-
la „mnohaletou“ docházku do místní mateřské školky. Za 
roky, kdy ji navštěvovala, přinesla domů hromady výkre-
sů, výtvarných prací a jiných připomínek toho, co spo-
lečně s ostatními dětmi a s paními učitelkami vytvořily
a co se naučily. Troufáme si tvrdit, že velmi vysoká úroveň 
naší školky je dlouhodobá, protože stejnou úroveň měla i za 
paní ředitelky Marty Kuriálové, kdy ji navštěvoval náš syn. 
Tento trend pokračuje i za současného personálního obsaze-
ní. Paní učitelky byly vždy ochotné, dobře naladěné a nikdy 
si na chování našich ratolestí nestěžovaly. A kdo sám zná své 
potomky, uzná, že to chce pevné nervy. Děti jsou perfektně 
připravené na další krok v životě, kterým je škola.

Náš dík patří nejen učitelkám, ale i ostatnímu osazenstvu 
školky – kuchařkám, uklízečkám atd. Každý z nás si v sobě 
nese po celý svůj život vzpomínky na školku a školu a naše 
děti si ponesou vzpomínky jen ty nejlepší.

Velký dík, paní učitelky! 
Manželé Drobiličovi (pastýr)

Vladimír Znamenák vystavuje
ve Valticích novoročenky

Předvánoční náladu ve Valticích už řadu let navozuje místní 
muzejní spolek. 

Právě jeho členové připravují výstavy, kam se můžete zajít 
inspirovat či vstřebat atmosféru, jak to pod stromečky vypadalo 
kdysi. Najít každoročně nové téma není vůbec jednoduché. Leto-
šek je zasvěcený papíru, který k Vánocům neodmyslitelně patří. 
K vidění jsou papírové betlémy, ozdoby, dětské kresby, vánoční 
pohlednice i novoročenky. Vedle Františka Schulze tam své novo-
ročenky vystavuje hlohovecký výtvarník Vladimír Znamenák.

Výstava v Turistickém informačním centru ve Valticích potrvá 
do 6. ledna. Otevřena bude od pondělí do pátku od 14 do 17, v so-
botu a v neděli od 14 do 18 hodin. Pro skupiny lze dohodnout termín
i v dopoledních hodinách na tel. 723 553 978.                                     (špo)  

 
Vladimír 

Znamenák 

na vernisáži 

vánoční 

výstavy

u panelu se 

svými novo-

ročenkami.

Foto: 

Zuzana 

Nešporová



N A Š A   D Ě D I N A • 10 

 Zdravotně postižený občan sám, příp. s osobou blízkou, která je 
vlastníkem či provozovatelem motorového vozidla, vyplní potřebné 
přílohy (využitelnost vozidla) a společně s dalšími nezbytnými do-
klady (OP, průkaz ZTP nebo ZTP/P, velký technický průkaz, osvěd-
čení o registraci, doklad o uzavření zákonného pojištění, doklady 
o příbuzenském vztahu k osobě blízké) zažádá u referenta OSV 
o přiznání příspěvku. Podáním žádosti je zahájeno správní řízení. 
V zákonem dané lhůtě bude vydáno rozhodnutí o výši přiznaného 
příspěvku, které obdrží poštou všichni účastníci řízení. Po naby-
tí právní moci rozhodnutí (cca 15 dnů), bude příspěvek vyplacen,
a to do konce kalendářního měsíce, následujícího po měsíci, v němž 
byl příspěvek přiznán.

Příspěvek je poskytován na období jednoho kalendářního roku. 
Žádost lze podat v průběhu celého roku, nelze však žádat předem

na období příštího roku. Pokud budou splněny podmínky pro
přiznání  příspěvku za celý kalendářní rok, výše příspěvku nebude 
nijak krácena ani tehdy, bude-li žádost podána kdykoli v průběhu 
roku.

V čem tedy spočívá změna oproti letům minulým? V podstatně 
delších lhůtách mezi datem podání žádosti a datem samotné výplaty 
příspěvku, které se mohou protáhnout až na 3 měsíce. To se bude 
týkat především žádostí podaných v průběhu měsíce ledna až úno-
ra, kdy při zvýšeném počtu podání zůstane jen velmi málo časové-
ho prostoru pro vydávání rozhodnutí.

Podrobné informace o příspěvku na provoz motorového vozidla 
naleznete na internetových stránkách města Břeclav (www.breclav.org) 
nebo na vývěsce odboru sociálních věcí.

Mgr. Zdeněk Janíček, vedoucí odboru sociálních věcí

Upozornění pro těžce zdravotně postižené občany
Jedním z příspěvků, o které si na Městském úřadě Břeclav můžou požádat držitelé průkazů ZTP
a ZTP/P, je příspěvek na provoz motorového vozidla. Vzhledem ke změně legislativy bude
příspěvek nově vyplácen v řádném správním řízení.

KULTURNÍ KALENDÁŘ - rok 2010

 termín akce: akce:    místo: pořadatel:
    
  16. ledna  Krojový ples kulturní dům  Obec a chasa Hlohovec
        21. a 22. ledna Sokolské speciality  kulturní dům  TJ Sokol 
 30. ledna  Krojový ples Valtice kulturní dům  Valtická kroj. Společnost
     
 7. února  Školní karneval kulturní dům  ZŠ a MŠ Hlohovec
 12. února  Školní ples kulturní dům  ZŠ Lednice, Hlohovec
 20. února  Diskoples kulturní dům  TJ Sokol Hlohovec 
        20. března  Josefská diskotéka  kulturní dům  TJ Sokol Hlohovec 
 28. března  Degustace  kulturní dům  ZO ČZS Hlohovec
 4.  dubna  Výstava vín kulturní dům  ZO ČZS Hlohovec
 15.  května  Krojované hodky kulturní dům  Obec a chasa Hlohovec
    
 12.  června  Přijetí sedmdesátníků kulturní dům  Obec Hlohovec
 26.  června  Benátská noc  kulturní dům  TJ Sokol Hlohovec 
 8.  srpna  Chorvatský den  kulturní dům  Obec Hlohovec 
    
 22.  a 23. srpna Krojové hody kulturní dům a okolí  Obec a Chasa Hlohovec
    
 28.  srpna  Krojové hodky kulturní dům a okolí  Obec a chasa Hlohovec
    
 18.  září 2009 Vinobraní kulturní dům a okolí  OS Hlohovčané
    
 6.  listopadu  HLOHOVČANÉ SAMI SOBĚ kulturní dům   OS Hlohovčané
       10.  prosince  Vánoční besídka  kulturní dům   ZŠ a MŠ Hlohovec 
 27.  prosince  Svěcení vína  kulturní dům                   OS Hlohovčané 
    
  
    

Výčet kulturních akcí není úplný a u některých jsou zatím diskutovány termíny.
Změny v kulturním kalendáři a objednávky pro nájmu kulturního domu řeší referentka obce paní Marie Sítková.

    
    



Dne 22. listopadu 2009 zemřela ve věku 82 let
paní Marie Machálková (Dědina 273)

Dne 23. listopadu 2009 zemřel ve věku 65 let 
pan Josef Kašník (U rybárny 175).Ř í j e n 

Doležal Zdeněk Krátká 474 60 let

Drobiličová Jana Šulaperk 306 60 let

Klimovič Matouš U sadů 391 84 let

Lacinová Olga Na kopci 66 88 let

Sítková Anna Hlavní 128 81 let

L i s t o p a d  

Bartolčicová Anna U sadů 393 85 let

Buriánková Terezie Lípová 329 84 let

Hromek Rudolf Lípová 280 50 let

Jankovičová Marta Chalupky 107 60 let

Kašníková Rosalie Dědina 44 70 let

Letafková Růžena U sadů 433 81 let

Michalica Cyril Chalupky 102 50 let

Ondryska Jaromír Ke kostelu 359 60 let

Radkovičová Olga Hlavní 222 88 let

Šedová Anna Hlavní 295 60 let

P r o s i n e c  

Létalová Alena Ke kostelu 475 50 let

Sítek Josef Chalupky 245 60 let

Slunská Anna Dědina 49 87 let

Slunský Jan Ke kostelu 440 89 let

Škodová Magdalena Hlavní 254 70 let

Vaškovičová Marie U sadů 96 70 let

Opustili naše řady

Dne 10. října 2009 zemřela ve věku 78 let paní Terezie 
Dolečková (Hlavní 292).

Dne 16. října 2009 zemřela ve věku nedožitých 88 let
paní Anna Klimovičová (Dolní konec 112).

Dne 17. října 2009 zemřel ve věku 86 let
pan Martin Šlichta (U sadů 371).

Dne 21. října 2009 zemřela ve věku 74 let
paní Žofie Cupalová (Lípová 274).

Dne 21. listopadu 2009 zemřela ve věku 83 let
paní Ludmila Kurková (Dědina 41).

Dne 23. října 2009 se manželům Andree a Pavlu Kurko-
vým (Lednická 510) narodila dcera Anna.

Dne 4. listopadu 2009 se manželům Jitce a Daliborovi Lí-
povým (Dolní konec 447) narodil syn Štěpán. 

Dne 11. listopadu 2009 se manželům Terezii a Romanu 
Trávníčkovým (U sadů 355) narodila dcera Romana.

Dne 20. listopadu 2009 se manželům Martě a Marku
Sadílkovým (Dolní konec 526) narodil syn Lukáš.

Sňatky

Dne 19. září 2009 uzavřeli v Mikulo-
vě sňatek Gabriela Šenková (Dolní 
konec 437) a Jiří Tichý (Poštorná).

Dne 26. září 2009 uzavřeli v Mikulo-
vě sňatek Libor Vlk (U sadů 378) a 
Marcela Nováková (Novosedly).

Dne 10. října 2009 uzavřeli v Mi-
kulově sňatek Kamil Balšínek a Žaneta Papežová (U sadů 
238).

Dne 12. listopadu 2009 uzavřeli v Mikulově sňatek Roman 
Balšínek a Božena Szitaiová (Hlavní 375).
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Blahopřejeme

Společenskou rubriku připravila

Veronika Radkovičová

Vítáme mezi námi

Farář Jiří Grmolec posvětí mladé víno
Svěcení mladého vína z letošního ročníku se bude konat 27. 
prosince v kulturním domě. Slavnostní akt provede farář Jiří 
Grmolec, k poslechu zahraje cimbálová muzika Longa. Akce 
začne v 17 hodin  a více informací vám o ní podá předsed-
kyně Občanského sdružení Hlohovčané Jana Vlková na tel.:
519 354 304 a 724 175 692. 
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Rok 2009 očima TJ Sokol Hlohovec
Zima je pro fotbalisty obdobím odpočinku a přípravy na další sezonu. Fotbalisté v Hlohov-
ci však kromě tréninků a přípravných zápasů už každoročně pořádají společenské a gas-
tronomické akce jako PLES SPORTOVCŮ, DISCOPLES a SOKOLSKÉ SPECIALITY. 
Škoda jen, že posledně jmenované se bohužel v letošním roce hlavně z personálních důvodů 
nekonaly, ale věříme, že v roce 2010 na ně s úspěchem navážeme.

 Ke konci března jsme vstoupili do jarní 
mistrovské sezony, které máme obsazeny 
pěti družstvy, a to základnou, žáky, doros-
tem a mužstvy „A“ a „B“. Nutno dodat, že 
kromě žáků, kteří pod vedením trenérů Sil-
vestra Kašníka a Josefa Darmovzala svou 
třídu s přehledem vyhráli, jsme spíše paběr-
kovali a hráli pod hrozbou sestupu. Nako-
nec se „áčku“ i dorostu podařilo udržet, ale 
předvedená hra diváky asi moc nenadchla. 
 Poslední červnová sobota patřila tanci
a hudbě na BENÁTSKÉ NOCI, která přilá-
kala přes 400 účastníků. Turnaj LVA se letos 
konal v Charvátské Nové Vsi a tak, jak se 
nevydařilo počasí, kdy skoro celé odpoledne 
propršelo, tak se nepovedla ani naše utkání, 
která jsme prohráli a skončili poprvé na po-
sledním čtvrtém místě. V létě se nám poda-
řilo zabezpečit zbudování opěrné zdi ke sva-
hu pod víceúčelový hřištěm a výměnu oken
v kabinách a hospodě, které zajistí snížení ná-
kladů na vytápění v uvedených prostorech.
 Podzimní sezóna začala tak, jako ta mi-
nulá skončila. Mladí kluci v základně pod 
trenérem Pavlem Uhlíkem sbírají zkušenos-

ti a jsou se ziskem devíti bodů na 7. místě. 
Žáci, které na podzim vede Antonín Kory-
čánek, si i nadále udržují svou výbornou bi-
lanci a i přes odchod nejlepšího střelce Jana 
Kašníka do dorostu suverénně vedou tabul-
ku bez ztráty jediného bodu. Dorostenci pod 
vedením tria Josef Drobilič, Silvestr Kašník 
a Stanislav Koryčánek trpí úzkým kádrem, 
který pravidelně doplňují dva až tři žáci
a také hodová sezona, která vlastně celý 
podzim kopíruje. Přesto věříme, že osm 
bodů a 12. místo v neúplné tabulce není je-
jich maximem a zlepšená hra z posledních 
kol jim vydrží i na jaro. 
 „A“ mužstvo začalo pod trenérem Ja-
roslavem Kmínkem docela dobře, ale od 
pátého kola jsme se nějak zadrhli a dočkali 
se bodů už jenom při derby s Lednicí vítěz-
stvím 2:0. Umístění na sestupové 13. příčce 
se ziskem osmi bodů je tak zatím bohužel 
reálným obrazem předváděné hry. „B“ 
mužstvo je se ziskem  čtyř bodů na před-
posledním 11. místě. Zde ještě více platí, 
že opory stárnou a mladí svým přístupem 
nejsou schopni tyto nahradit.

 Závěrem bychom chtěli pozvat své pří-
znivce na zimní turnaj v Poštorné, jehož 
účastníky jsou kromě Hlohovce také Mi-
kulčice, Tvrdonice, Kúty, Bořetice, Stráže, 
MSK „B“ a MSK dorost. Turnaj pro nás 
začíná 23. ledna 2010 ve 14.30 hodin. Na 
sobotu  19. prosince jsme na rozloučenou 
s rokem připravili hlavně pro mládež VÁ-
NOČNÍ DISCOTÉKU, kde bude od 20.30 
hodin hrát DJ Ital. 

František Jankovič        

Žáci byli
za odměnu
na výletě

V neděli 29. listopadu odpoledne za-
mířilo družstvo žáků na výlet do Brna. 
Byla to ještě odměna za letní vítězství 
v soutěži o nejlepší družstvo okresu 
Břeclav ve své kategorii.

 Autodopravce Adolf Svoboda, který má 
v tomto družstvu vnuka, klukům tento 
výlet slíbil a jelikož má blízko k činům, 
tak se jelo. 
Kluci zhlédli v brněnské Olympii dva 
filmy. Ti mladší kreslenou pohádku, ti 
starší film 2Bobule. Po skončení měli 
rozchod. Ten využili k nákupu dárků, ale 
hlavně vzali útokem rychlé občerstvení a 
vyzkoušeli rychlost místních výtahů. 
Mé obavy, že se v době odjezdu nese-
jdeme, se naštěstí nenaplnily a cestou 
domů bylo v autobusu veselo. Pan Svo-
boda popřál klukům mnoho sportovních 
úspěchů, my mu oplátkou poděkovali za 
hezké odpoledne s tím, že při dalších vý-

hrách bychom rádi jeli na výlet znovu.

(kor)


